
Voorzitter: Tjeenk Willink

Tegenwoordig zijn 67 leden, te
weten:

Baarda, Baarveld-Schlaman,
Barendregt, De Beer, Van den Berg,
Bolding, Boorsma, Van Boven, Braks,
Van den Broek-Laman Trip, Coene-
mans, Van Dijk, Ermen, Eversdijk,
Gelderblom-Lankhout, Van Gennip,
Van Gijzen, Ginjaar, Glasz, Van
Graafeiland, Heijmans, Heijne
Makkreel, Hoefnagels, Holdijk,
Huberts-Fokkelman, Jaarsma-
Buijserd, Korthals Altes, Kuiper, Van
Leeuwen, Luimstra-Albeda, Luteijn,
Mastik-Sonneveldt, Van der Meer,
Mertens, Van der Meulen, Michiels
van Kessenich-Hoogendam, Van
Muijen, Pit, Pitstra, Postma,
Redemeijer, Rongen, De Savornin
Lohman, Schinck, Schuurman,
Schuyer, Staal, Steenkamp, Stevens,
Talsma, Tiesinga-Autsema, Tjeenk
Willink, Tuinstra, Tummers, Van
Veldhuizen, Veling, Van Velzen,
Verbeek, Vermaat, Vrisekoop,
Wagemakers, Werner, Van der
Wiel-Bosch, Van Wijngaarden, Van
de Zandschulp, K. Zijlstra en R.
Zijlstra,

en de heren Dijkstal, vice-minister-
president, minister van Binnenlandse
Zaken, Melkert, minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, Tommel,
staatssecretaris van Volkshuisvesting,
Ruimtelijke Ordening en Milieube-
heer, en Linschoten, staatssecretaris
van Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Kassies, wegens ziekte;

De Boer, wegens bezigheden elders;

Grol-Overling, Van Kuilenburg-
Lodder en Fleers, in verband met
verblijf in Madrid voor de IPU.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst, die in de
zaal ter inzage ligt. Op die lijst heb ik
voorstellen gedaan over de wijze van
behandeling. Als aan het einde van
de vergadering daartegen geen
bezwaren zijn ingekomen, neem ik
aan, dat de Kamer zich met de
voorstellen heeft verenigd.

(Deze lijst is, met de lijst van
besluiten, opgenomen aan het eind
van deze editie.)

De voorzitter: Aangezien voor het
verdrag dat ter stilzwijgende
goedkeuring is voorgelegd en
gedrukt onder nummer 24089, R1533
de termijn is verstreken, stel ik vast,
dat voor wat deze Kamer betreft aan
uitdrukkelijke goedkeuring van dit
verdrag geen behoefte bestaat.

Aan de orde is de behandeling van
de volgende voorstellen van de
commissie voor de Verzoekschriften:

- Adres van C.H.B. Bersma te
H., met betrekking tot het
handelen van de Belastingdienst
(gedrukt stuk Eerste Kamer,
1994-1995, nr. II);

- Adres van W.G. Geursen te
K., met betrekking tot uitstel
van betaling van een belasting-
aanslag (gedrukt stuk Eerste
Kamer, 1994-1995, nr. III);

- Adres van T.J. te D., met
betrekking tot een betalings-
regeling voor een belasting-
schuld (gedrukt stuk Eerste
Kamer, 1994-1995, nr. IV).

De voorzitter: Ik stel voor, de
conclusies van de commissie over te
nemen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van
de wetsvoorstellen:

- Goedkeuring van het op 24
februari 1988 te Montreal tot
stand gekomen Protocol tot
bestrijding van wederrechtelijke
daden van geweld op luchtha-
vens voor de internationale
burgerluchtvaart bij het op 23
september 1971 te Montreal tot
stand gekomen Verdrag tot
bestrijding van wederrechtelijke
gedragingen tegen de veiligheid
van de burgerluchtvaart (23228,
R1475);

- Wijziging van het Wetboek
van Strafrecht, het Wetboek van
Strafvordering en de
Uitleveringswet ter uitvoering
van het op 24 februari 1988 te
Montreal tot stand gekomen
Protocol tot bestrijding van
wederrechtelijke daden van
geweld op luchthavens voor de
internationale burgerluchtvaart
bij het op 23 september 1971 te
Montreal tot stand gekomen
Verdrag tot bestrijding van
wederrechtelijke gedragingen
tegen de veiligheid van de
burgerluchtvaart (23229);

- Inwerkingtreding van en
aanpassing van wetgeving aan
de Wet op de motorrijtuigenbe-
lasting 1994 (Invoeringswet Wet
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op de motorrijtuigenbelasting
1994) (23934);

- Wijziging van de Wet
opneming buitenlandse pleegkin-
deren en van de Pleegkinderen-
wet (23137).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

De voorzitter: Over het verloop van
de vergadering deel ik het volgende
mee. De eerste termijn van de zijde
van de Kamer van de wetsvoorstel-
len Wijziging van de Huisvestingswet
en de Bepalingen inzake gemeente-
lijke zorg voor houders van een
voorwaardelijke vergunning tot
verblijf en van de begroting van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid
zullen voor de theepauze plaatsvin-
den. Vervolgens vindt achtereenvol-
gens de afhandeling van genoemde
wetsvoorstellen plaats. Deze zal
onderbroken worden voor een
dinerpauze, tenzij de interventies
zodanig compact en concies zijn dat
deze achterwege kan blijven.

Aan de orde is de behandeling van
de wetsvoorstellen:

- Wijziging van de
Huisvestingswet (voorziening in
de huisvesting van bepaalde
categorieën verblijfs-
gerechtigden) (23930);

- Bepalingen inzake gemeente-
lijke zorg voor houders van een
voorwaardelijke vergunning tot
verblijf (Wet gemeentelijke zorg
voor houders van een voorwaar-
delijke vergunning tot verblijf)
(23966).

De beraadslaging wordt geopend.

De voorzitter: Ik geef het woord aan
de heer Werner, die zijn maiden-
speech zal houden.
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De heer Werner (CDA): Mijnheer de
voorzitter! Aan de orde zijn de
Wijziging van de Huisvestingswet en
de Wet Gemeentelijke Zorg voor
houders van een voorwaardelijke
vergunning tot verblijf. Deze
wetgeving maakt onderdeel uit van
een breder en samenhangend beleid
gericht op een betere beheersing en
beperking van de instroom van
asielzoekers, de opvang van
asielzoekers en ten slotte de

inburgering van hen die permanent
of voorwaardelijk tot ons land zijn
toegelaten. Onze fractie wil deze
samenhang in het beleid nog eens
benadrukken, omdat de uitvoering en
de acceptatie onder de bevolking van
de thans in bespreking zijnde
wetgeving in hoge mate zijn gediend
met een toelatingsbeleid dat er geen
twijfel over laat bestaan dat de
toegelaten verblijfsgerechtigden ook
daadwerkelijk behoren tot de
categorie ''echte vluchtelingen'' voor
wie terugzending ernstige risico's
met zich zou brengen en voor wie
geen andere oplossing dan toelating
tot ons land voorhanden is. Alsdan
zal de benodigde solidariteit onder
de bevolking voor deze maatregelen
ook gemakkelijker worden opge-
bracht.

Kernpunt van de wetgeving is de
plicht die gemeenten opgelegd
krijgen om te voorzien in de
huisvesting van permanent
toegelaten verblijfsgerechtigden en
de plicht van de gemeenten om te
voorzien in huisvesting en levenson-
derhoud van de voorwaardelijk
toegelaten verblijfsgerechtigden, de
zogenaamde VVTV'ers. Naar rato van
het aantal inwoners in de gemeente
wordt vastgesteld voor hoeveel
vergunninghouders de gemeente in
de huisvesting moet voorzien.

Mijn fractie kan de eenvoud van
deze benadering en de daarin
besloten verdelende rechtvaardig-
heid in beginsel onderschrijven,
maar zij heeft toch enige zorg over
de praktische uitvoerbaarheid. Er zijn
nogal wat kleinere gemeenten waar
relatief weinig goedkope woningen
vrijkomen als gevolg van een
geringe doorstroom van de
bevolking en het geheel of nagenoeg
geheel ontbreken van nieuwbouw-
woningen. In de schriftelijke
voorbereiding heeft de minister in
antwoord op vragen van onze fractie
de problemen ook erkend. Hij
noemde als voorbeelden het Groene
Hart en de Veluwe. Hij verwijst
voorts, ter oplossing van deze
problematiek, naar de in beide
wetten voorziene mogelijkheid dat
gemeenten de provincie kunnen
verzoeken om de taakstelling te
wijzigen indien zij niet kunnen
voorzien in het in die taakstelling
opgenomen bovengemeentelijk
ruimtelijk of volkshuisvestingsbeleid.
Zulks impliceert echter wel dat
andere gemeenten in die provincie
een uitgebreidere taakstelling zullen
krijgen.

Wij vragen de minister om, gelet
op de ernst van dit probleem, ten
aanzien van een beperkt aantal veelal
kleinere gemeenten de bereidheid te
tonen om, indien uit de toegezegde
evaluatie blijkt dat er gemeenten zijn
die meer dan incidenteel niet aan de
taakstelling kunnen voldoen op
grond van de in de wet genoemde
omstandigheden, daaraan conse-
quenties te verbinden. Wil hij in dat
geval de quoteringsregel aanpassen,
en wel in die zin dat gemeenten die
om buiten hun invloedssfeer
liggende redenen systematisch niet
aan de taakstelling kunnen voldoen,
op voorhand worden ontzien en wil
hij het verschil verdelen over alle
andere gemeenten in Nederland? Dit
voorkomt allerlei gehakketak en
geruzie over herverkaveling van
taakstellingen.

Een volgend punt van zorg betreft
de vergoeding die de gemeenten
krijgen voor het voorzien in het
levensonderhoud en de huisvesting
van de VVTV'ers. Van vele zijden is
aangetoond dat deze voorzieningen
verre van toereikend zijn. Het is bijna
zeker dat de gemeenten bij de thans
in de wet voorziene vergoedings-
regeling uit eigen middelen zullen
moeten bijdragen. Het is vanzelfspre-
kend dat zulks bepaald geen
stimulans is voor gemeenten om
enthousiast aan de uitvoering van de
zorgplicht te werken.

Ik noem een aantal kritiekpunten:
- in het wetsvoorstel is de vergoe-
ding beduidend lager vastgesteld
dan de thans in de zogenaamde
ROA-regeling gehanteerde bedragen
en deze verlaging wordt slecht of
niet beargumenteerd;
- de vergoeding die thans in de
ROA-regeling is voorzien voor de
inrichting van woningen en
leegstand van de beschikbare
woningen is zelfs geheel komen te
vervallen;
- voor deze categorie toegelatenen
zijn andere subsidieregelingen, zoals
de individuele huursubsidie, niet van
toepassing;
- met name het bedrag van
¦ 125 voor de verblijfsgerechtigde
beneden de 18 jaar, is wel zeer
schrijnend te noemen.

Gelet op de ernst en de gevoelig-
heid van de problematiek waarbij
van alle betrokkenen, de plaatselijke
bevolking, de woningbouw-
corporaties, de gemeenten en de
vergunninghouder zelf al zeer veel
inschikkelijkheid wordt gevraagd,
dringen wij er bij de minister op aan

Voorzitter
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